
Protokół Nr XXIII/20 

z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 28 lutego 2020 roku 

 
 

Otwarcie obrad - godz. 15.10 

Zamknięcie obrad - godz. 17.43 

 
Ad. 1 
 
Obrady XXIII sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając osoby 
uczestniczące w sesji.  
 
Przewodniczący RM – poinformował, że przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad 
Burmistrz wręczy medal pamiątkowy z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego dla Państwa 
Marii i Władysława Niedbała, którego Pan Władysław Niedbała nie odebrał z powodu 
nieobecności na uroczystości 50- i 60-lecia małżeństwa, która odbyła się we wrześniu  
2019 r. 
 
Burmistrz – wręczył medal oraz złożył życzenia. 
 
Ad. 2 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczy 15 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, lista 
obecności gości zaproszonych oraz pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki 
do protokołu). 
 

Ad. 3 

 
Przewodniczący RM - stwierdził, że sesja zwołana została zgodnie z zasadami określonymi 
w Statucie Gminy, w związku z czym stwierdził prawidłowość jej zwołania.  
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RM - przedstawił porządek obrad sesji w dniu 28 lutego 2020 r.: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Stwierdzenie prawidłowości zwołania sesji. 
4. Przedstawienie porządku obrad i wprowadzenie ewentualnych zmian. 
5. Wypowiedzenie się oraz zgłaszanie uwag przez radnych do treści protokołu z sesji z 

dnia 29 stycznia 2020 r. 
6. Sprawozdanie z prac Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
7. Sprawozdanie MGKRPA z działalności i wydatkowania środków finansowych z wpłat za 

zezwolenia na sprzedaż alkoholu za rok 2019. 

8. Opieka społeczna w kontekście pomocy najuboższym mieszkańcom gminy za rok 2019. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu na 
uchwałę Nr XXV/158/16 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 29 czerwca 2016 roku 
w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Miasta i Gminy Radków” wraz z odpowiedzią na skargę   – DRUK NR 1 



b) przystąpienia Gminy Radków do Porozumienia na rzecz realizacji projektu pn. 
„Patronka Narodu”        – DRUK NR 2 

c) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2021 roku  
         – DRUK NR 3 

d) o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radów         – DRUK NR 4 

e) zmian w budżecie Gminy Radków na 2020 rok    – DRUK NR 5 

10. Sprawozdanie z prac stałych Komisji Rady Miejskiej za rok 2019. 
11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji. 
 

 
Przewodniczący RM - zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić wniosek w sprawie zmiany 
przedstawionego porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. 
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący RM - poinformował, że protokół z sesji Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 29 
stycznia 2020 r. był do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Radkowie oraz zamieszczony 
został w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy w Radkowie.  
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z dnia 29 stycznia 2020 r. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu. 
 
Ad. 6 
 
Przewodniczący RM - poprosił Burmistrza o złożenie sprawozdania międzysesyjnego. 
 
Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 30 stycznia 2020 r. do 28 lutego 
2020 r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
 
J. Gorczycki – zapytał, czy jest możliwe przekazanie środków z otrzymanej dotacji unijnej na 
budowę ścieżki rowerowej po pasie granicznym na trasie Radków-Tłumaczów-Krajanów-
Bartnica, w porozumieniu z ościennymi gminami. 
 
Burmistrz – odpowiedział, że dotacja jest znacznie mniejsza, niż w poprzednich latach. Nie 
neguje pomysłu budowy ścieżki i sam od lat zabiega o przejęcie torowiska Ścinawka Średnia 
– Radków w celu budowy profesjonalnej nowoczesnej ścieżki rowerowej. Na początku 
problemem było przekazanie od PKP gminie na własność odcinka torów o długości 12 km. 
Ostatecznie gmina podpisała porozumienie z Marszałkiem Województwa, który przejmie 
torowisko w ramach odbudowy turystycznej linii kolejowej do Radkowa połączonej z całą 
siecią linii Sudeckiej, Sowiogórskiej i Stołowogórskiej. Udało się przekonać Marszałka, aby 
wdrożyć rozwój linii kolejowej w stronę Czech, wykorzystując wybudowaną już linię do 
Tłumaczowa, a następnie przez Broumov, Mezimesti i Mieroszów. Pomysł został 
zaakceptowany przez cały czeski region z wyjątkiem miejscowości Hyncice i Broumov. Co 
do tras rowerowych na terenie Gminy Radków, tych typowo rowerowych jest ok. 7 km, a dróg 
przystosowanych do jazdy na rowerze jest ok. 100 km. Kiedyś gmina przymierzała się do 
budowy trasy transgranicznej, lecz problem jest fakt, że pas graniczny od Tłumaczowa, aż 
do Radkowa był w przeszłości wytyczony po stronie polskiej na zasadzie porozumienia 



między państwami. W momencie, kiedy zmienił się cały system, a Polska i Czechy stały się 
krajami, jak obecnie, zniknęły służby graniczne, ale pozostał pas graniczny. Do dziś, po 
latach zabiegania, gminie udało się przejąć jedynie odcinek w Radkowie pomiędzy zalewem, 
a nieco poza ul. Grunwaldzką. Pozostały odcinek nadal należy do majątku Skarbu Państwa i 
nie do końca wiadomo kto nim włada. Gmina wystąpiła o przejęcie terenów, lecz obecnie 
trwają procedury uporządkowania stanów prawnych. Aby móc realizować projekty musi być 
spełniony warunek władania danym terenem i uregulowanego stanu prawnego, inaczej 
wniosek w pierwszym czytaniu pod względem merytorycznym zostaje odrzucony. 
 
Przewodniczący RM – zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania do sprawozdania. 
 
Nikt nie miał więcej pytań. 
 
Ad. 7 
 
Przewodniczący RM - poprosił Panią Barbarę Siemczonek o złożenie sprawozdania. 
 
Barbara Siemczonek - przewodnicząca Miejsko - Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych - złożyła sprawozdanie MGKRPA z zakresu działalności i 
wydatkowania środków finansowych z wpłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu za rok 
2019 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 
Ad. 8 
 
Przewodniczący RM - poprosił Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej o złożenie 
sprawozdania. 
 
Pani Marta Jurowska - Kierownik OPS w Radkowie z/s w Ścinawce Średniej złożyła 
informację na temat opieki społecznej w kontekście pomocy najuboższym mieszkańcom 
gminy za rok 2019 (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionej  informacji. 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 
O godz. 16.50 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz. 17.10 Przewodniczący RM wznowił obrady. 
 
Ad. 9 
 
Przewodniczący RM - poinformował, że do przedstawienia treści projektów uchwał 
wyznaczył Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią Alicję Surdykę-Strug. 
 
 
DRUK NR 1 w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
we Wrocławiu na uchwałę Nr XXV/158/16 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 29 czerwca 
2016 roku w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Miasta i Gminy Radków” wraz z odpowiedzią na skargę 

 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 



 
Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
 
Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
 
Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały 
 
Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.   
 
Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 
uchwały DRUK NR 1.  
 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 
Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 
 
Przystąpiono do głosowania: 
 
Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 
 
DRUK NR 2  w sprawie przystąpienia Gminy Radków do Porozumienia na rzecz 
realizacji projektu pn. „Patronka Narodu” 
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
 
Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 



Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
 
Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały 
 
Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.   
 
Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 
uchwały DRUK NR 2.  
 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 
Przewodniczący RM - uściślił, że projekt dotyczy renowacji Wotywnej Kolumny Maryjnej wraz 
z balustradą tralkową, która okala zabytek, znajdujący się w Radkowskim Rynku. 
 
Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 
 
Przystąpiono do głosowania: 
 
Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 
 
DRUK NR 3 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 
w 2021 roku 
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały przy 2 głosach przeciwnych. 
 
Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
 
Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały przy 1 głosie przeciwnym. 
 
Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały przy 1 głosie przeciwnym. 



 
Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały przy 1 głosie przeciwnym.   
 
Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 
uchwały DRUK NR 3.  
 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 
Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą. 
 
Przystąpiono do głosowania: 
 
Głosowało 15 radnych:   za - 14  przeciw - 1  wstrzymało się - 0. 
 
Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 
 
 
DRUK NR 4 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków 
 
Burmistrz - poprosił o przyjęcie autopoprawki do projektu uchwały DRUK NR 4 oraz DRUK 
NR 5 z uwagi na powstanie możliwości uzyskania dofinansowania na wykonanie projektu pt. 
„Wykonanie wraz z montażem instalacji nagłaśniającej w Hali Sportowej w Ścinawce 
Średniej” oraz konieczność zabezpieczenia środków na ten cel (autoporawka stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
 
Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
 
Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały 
 
Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.   
 



Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 
uchwały DRUK NR 4.  
 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 
Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą z 
uwzględnieniem autopoprawki. 
 
Przystąpiono do głosowania: 
 
Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 
 
DRUK NR 5 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2019 rok 
 
Wiceprzewodnicząca RM - odczytała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący RM - poprosił stałe komisje RM o przedstawienie opinii w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Stanisław Hajłasz - komisja rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
 
Czesława Jarzyńska - komisja skarg, wniosków i petycji pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Piotr Trybus - komisja budżetu, planowania i mienia komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Barbara Sobczyńska - komisja oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały. 
 
Janusz Gorczycki - komisja kultury, sportu i turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały 
 
Krzysztof Przybycień - komisja zdrowia, spraw społecznych i porządku publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Ryszard Markowicz - komisja spraw gospodarczych i rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.   
 
Przewodniczący RM - zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych ma pytania odnośnie projektu 
uchwały DRUK NR 5.  
 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
 
Przewodniczący RM - stwierdził kworum i zarządził głosowanie nad uchwałą z 
uwzględnieniem autopoprawki. 
 
Przystąpiono do głosowania: 
 
Głosowało 15 radnych:   za - 15  przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 



 
Wykaz imiennych głosowań stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że w wyniku głosowania uchwała została przyjęta. 
 
Ad. 10 
 
Przewodniczący RM - poprosił przewodniczących Komisji RM o złożenie sprawozdań z prac 
stałych Komisji Rady Miejskiej za rok 2019. 
 
Stanisław Hajłasz - złożył sprawozdanie z prac komisji rewizyjnej za rok 2019 (sprawozdanie 
z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 

 
Czesława Jarzyńska - złożyła sprawozdanie z prac komisji skarg, wniosków i petycji za rok 
2019 (sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 

 
Piotr Trybus - złożył sprawozdanie z prac komisji budżetu, planowania i mienia komunalnego 
za rok 2019 (sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu).   

 
Barbara Sobczyńska - złożyła sprawozdanie z prac komisji oświaty za rok 2019 
(sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
 
Janusz Gorczycki - złożył sprawozdanie z prac komisji kultury, sportu i turystyki za rok 2019 
(sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
 
Krzysztof Przybycień - złożył sprawozdanie z prac komisji zdrowia, spraw społecznych i 
porządku publicznego za rok 209 (sprawozdanie z prac Komisji stanowi załącznik do 
protokołu). 

 
Ryszard Markowicz - złożył sprawozdanie z prac komisji spraw gospodarczych i rolnictwa za 
rok 2019 (sprawozdanie z  prac Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
 
Nie było pytań do przedstawionych sprawozdań z prac stałych Komisji Rady Miejskiej za rok 
2019. 
 
Ad. 11  
 
Przewodniczący RM zapytał czy ktoś z obecnych na sali obrad chce zabrać głos w sprawach 
różnych. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
 
Ad. 12 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXIII sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
 
 

Protokołowała:          Przewodniczący RM w Radkowie 

 

 Justyna Ożóg                    Aleksander Mielniczuk 


